
Folketingets Sundhedsudvalg har den 29. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 108 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Orla Hav (S).

Spørgsmål nr. 108:
’’Er ministeren indstillet på at sikre Aalborg Universitetssygehus som hjemsted 
for højtspecialiserede funktioner ved at kompensere for det for lille optageom-
råde, der var en konsekvens af regionsdannelsen i 2005?”

Svar:
Aalborg Universitetssygehus varetager i dag højtspecialiserede funktioner og 
vil også gøre det med den ny specialeplan. Der fjernes kun få højt specialise-
rede funktioner fra Aalborg Universitetssygehus f.eks. hypofysekirurgien, men 
der er tale om funktioner med et meget lille antal behandlede patienter per år 
på Aalborg Universitetssygehus. Sundhedsstyrelsen har derfor besluttet at 
placere disse funktioner på andre sygehuse ud fra betragtningen om erfaring 
hos behandlerne og robusthed i organisationen løfter kvaliteten af behandlin-
gen. Det skal tilføjes, at der er mulighed for at opretholde andre dele af pati-
entforløbet for de patienter, der f.eks. skal igennem hypofysekirurgi, gennem 
et formaliseret samarbejde, jf. svar på SUU 106 (alm. del).

Generelt er der opmærksomhed på, at befolkningsunderlaget for Aalborg Uni-
versitetssygehus er anderledes end for andre hospitaler med højt specialise-
rede funktioner, hvilket bl.a. har indgået i Sundhedsstyrelsens overvejelser i
forbindelse med specialeplanlægningen og indgår i de specielle bemærkninger
til § 209 i forslag til ny sundhedslov fra 2005.
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